
Z á p i s n i c a 

z 9.zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Dolných Obdokovciach, ktoré sa konalo 30.10.2007 

v zasadacej miestnosti OcÚ o 18.00h 

 

Prítomní: Starosta obce: Zoltán Gyepes 

                Poslanci OZ: Jozef Balko,  Štefan Hamar, Silvester Pastier, Tibor Tóth, Ing. Gejza 

Varga 

                Kontrolór: František Gyepes 

 Program: 

1. Zahájenie a procedurálne veci 

2. Kontrola uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

3. Interpelácia 

4. Plnenie rozpočtu III. Štvrťrok 2007 

5. Správy o výsledkoch Materskej školy, Základnej školy 

6. Rôzne – Veterný park 

7. Diskusia 

8. Uznesenie OZ 

9. Záver 

 

Pred kontrolou uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia starosta obce skonštatoval, že Tibor 

Tóth podľa prezenčných listín sa 3x nezúčastnil zasadnutí OZ, z toho však sa 11.7.2007 

ospravedlnil, čiže sa 2x nezúčastnil zasadnutí OZ, z toho vyplýva, že mu nekončí mandát 

poslanca OZ. Starosta obce vyzval poslancov OZ, nech sa vyjadria. G.Varga – tieto záležitosti 

nemajú poslanci OZ v kompetencii, keď T.Tóthovi ospravedlnil neúčasť na zasadnutí OZ, tak 

je všetko v poriadku. Ďalej starosta obce oznámil, že poslanec Ing. Dušan Lydik sa 

ospravedlnil na zasadnutie OZ, je na konferencii v Tatrách, Helena Lacová sa ospravedlnila 

z vážnych rodinných dôvodov. 

1. Zahájenie 

Riadne zasadnutie otvoril a prítomných poslancov privítal starosta obce Zoltán Gyepes. 

Poslanci OZ schválili návrhovú komisiu: Ing. Gejza Varga 

            Jozef Balko 

            Silvester Pastier 

a overovateľov zápisnice: Tibor Tóth 

                                          Štefan Hamar.  

 

2. Kontrola uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

40. Návrhy ulíc: 

Slovenská verzia - Maďarská verzia: 

Ugarok  Ugarok 

Raďoš    Ragyos    

Malý Bodok   Kisbodok   

Topoľová ulica  Nyárfa utca    

Krátka ulica   Kurtasor   

Konopná ulica  Kenderes   

Agátová ulica   Akác utca   

Hlboká ulica  Mélyút    

Dolná ulica   Alvég    

Horná ulica  Fovég    

Cintorínska ulica Temeto utca   

Farská ulica   Papútja   



Za humnami   Kertek alatt   

Záhradná ulica  Kertfold   

Školská ulica  Iskola utca 

Nová ulica                  Új utca  - platí 

41. Výstavbu obecných nájomných bytov realizovať podľa kategórie: 25% dotácia, priemerná 

podlahová plocha všetkých bytov max. 65 m2, priemerný náklad stavby neprevýši 21800 

Sk/m2 podlahovej plochy. - platí 

42. Záverečný účet obce Dolné Obdokovce za r. 2006. - platí 

O Z   b e r i e   n a   v e d o m i e : 

43. Skončenie mandátu poslanca OZ Ľudovíta Gyepesa a prizvanie nasledujúceho kandidáta –

náhradníka na nasledujúce zasadnutie OZ. 

3. Interpelácia 

a)  G. Varga – žiada informáciu, ako sa pokračuje vo veci nájomného bytového domu. 

Starosta – pracuje sa na projektoch, bude realizovaný bytový dom s 22 bytovými jednotkami. 

Miestnym rozhlasom bolo vyhlásené, aby si obyvatelia obce – záujemcovia o byt, podali 

žiadosť, v súčasnoti je na Obecnom úrade prijatých 20 žiadostí, starosta prečítal zoznam 

žiadateľov. Do konca januára 2008 by malo byť hotové stavebné povolenie, výberové konanie 

na stavebníka, aby sa na jar 2008 mohlo začať s výstavbou. 

b) J.Balko – obyvatelia ulice Papútja žiadajú dokončenie kanalizácie na úseku ich ulice, treba 

doriešiť realizáciu. Starosta – úsek ulice Papútja bol prezrieť spoločne so stavebným dozorom 

kanalizácie obce Ing. Pagáčom. Na kanalizáciu dostala obec D.Obdokovce dotáciu od 

Environmentálneho fondu vo výške 6,6 mil. sk, t.j. budú zrealizované aj posledné chýbajúce 

úseky kanalizácie. 

c) T.Tóth – na ulici Ugarak, pri rodinnom dome č. 69 – Mikleoví – je jarok, hlboká jama, 

treba  dať do vyhovujúceho stavu. Starosta – už toto bolo prejednávané, povedalo sa, že bude 

vypracovaný projekt na úpravy ulíc ku žiadosti o dotáciu, podobne ako v ZŠ. Teraz je výzva 

k podaniu žiadosti o dotáciu, budeme žiadať na všetko, čo je vo vlastníctve obce – ulica 

Papútja, okolo Kultúrneho domu, od Cintorínskej ulice smerom k č.d. 205. Sú zamerané aj 

také úseky ciest, ktoré nie sú vo vlastníctve obce, napr. cesta do Čeľadíc, ktorú plánujeme 

upraviť do stavu používateľného. S. Pastier – úsek cesty pri č. d. 69 je štátna cesta, treba 

žiadať od štátu úpravu. Starosta – bola podaná žiadosť na Cesty Nitra a.s. o starostlivosť o 

cestu od Pohraníc na celom úseku štátnej cesty – po most pri č.d. 91. 

4. Plnenie rozpočtu za III. Štvrťrok 2007 

- podklady boli poslancom OZ poskytnuté na zasadnutí, treba zaslať vysvetlivky k rozpočtu. 

Na ďalšom zasadnutí bude prerokované. 

6. Rôzne – Veterný park 

Z dôvodu, že prišiel p. Beňadik Kiss informovať poslancov OZ o Veternom parku, bude 

najprv prerokovaný tento bod programu, až potom bod 5) Správy o činnosti MŠ, ZŠ. 

p. B. Kiss odborne informoval o pozitívach a negatívach plánovaného Veterného parku: 

- veterný park využíva obnoviteľné zdroje energie, nevytvára odpad 

- potencionálny veterný park bude financovaný zahraničným investorom, zaručuje tiež prínos 

finančných prostriedkov do rozpočtu obce, rozvoj turizmu a cestovného ruchu – v jednej 

českej obci po výstavbe zaznamenali návštevu 12 tis. ľudí. 

Negatíva:  

- je nutné posúdiť environmentálny dopad, napr. v chránenom území s osídlením niektorých  

chránenených vtákov ako napr. orol, výr – štát nedovolí stavať veterný park. Výstavba má dve 

fázy, prvá (trvá približne rok až rok a pol) je preskúmanie oblasti na vhodné veternostné 

podmienky, dopad na vtáctvo, dopad na hluk, povolenia od kompetentných úradov. 

Ornitológovia robia štúdie dopadu na vtáctvo, ktoré si postupom času zvykne na veterné 

turbíny. Starosta – od Leteckého úradu máme vyjadrenie povolenie stavať do výšky 15 m, 



stožiare majú mať výšku 100 m. p. Kiss – pri výstavbe veterného parku sa to môže ovplyvniť.  

V prípade negatívnych výsledkov prípravnej fázy a jej meraní sa výstavba nebude realizovať. 

G.Varga – po poskytnutí informácií a preferencií sa dá konkrétnejšie uvažovať o realizácii. 

Obyvateľov bude zaujímať, koľko konkrétne financií existencia veterného parku prinesie. 

B.Kiss – za každú turbínu investor obci zaplatí cca 250 tis Sk pri výstavbe, pokračuje 

podpornými aktivitami – príspevok na kultúru, šport, rekreáciu, je možné dohodnúť napríklad 

úhradu spotreby elektrickej energie verejného osvetlenia. Na Slovensku je postavená zatiaľ 

jedna veterná elektráreň na Záhorí, ale to je starší typ. G.Varga – žiadal literatúru o 

skúsenostiach s veternými elektrárňami. B.Kiss – veterný park je široká oblasť, na internete 

sú informácie v anglickom jazyku, môže poskytnúť českú literatúru, širšie skúsenosti majú vo 

Veľkej Británii a v Rakúsku.  Starosta – na hranici katastrálneho územia obce bude výstavba 

obaľovne živičných zmesí, obyvatelia boli na prehliadke už fungujúcej obaľovne pri 

Bratislave, potom  súhlasili s výstavbou. Bolo by možné zorganizovať exkurziu i do veternej 

elektrárne? B. Kiss – osobná skúsenosť je najlepšia, určite bude možné uskutočniť exkurziu 

v elektrárni v Rakúsku, zabezpečiť autobus. T.Tóth – v zahraničí už dlhšie fungujú veterné 

elektrárne, z Rakúska je najviac negatívnych ohlasov. B.Kiss – negatívne ohlasy majú napr. 

zástupcovia Greenpeace, obyvatelia až tak nie, keby elektráreň nevyhovovala normám, 

nepovolia jej výstavbu. Výstavba sa predpokladá 700 – 1000 m od prvého obývaného domu. 

Úhyn vtáctva na elektrickom vedení je podľa štatistík 150x väčší ako pri veternej turbíne. 

Starosta – nielen poslanci OZ, ale všetci obyvatelia by mali byť informovaní a rozhodnúť o 

výstavbe. B.Kiss – môže byť referendum, ako by bolo vyhodnocované. Starosta, F.Gyepes – 

nadpolovičnou väčšinou. Ako dlho by trvala výstavba? B.Kiss – príprava a výstavba približne 

3 roky. Starosta – Vráble výstavbu odmietli, lebo sú v ochrannom pásme Atómovej elektrárne 

v Mochovciach. B. Kiss – alternatívne zdroje energie nie sú príliš podporované, EÚ 

podporuje, výkup vyrobenej elektrickej energie je povinný. F.Gyepes – už je určená lokalita 

na výstavbu? B.Kiss – na hranici s katastrálnym územím Malého Lapáša. G.Varga – výstavba 

koľkých turbín sa predpokladá? B.Kiss – do 10 ks turbín s výkonom 2MW. Starosta – dokedy 

je potrebné oznámiť výsledok záujmu? B.Kiss – čo najskôr, do februára 2008 je potrebné 

predložiť všetky plánované projekty ku schváleniu, čo nebude predložené, nebude zahrnuté 

do plánov k zapojeniu na elektrickú sieť. T.Tóth – bolo by dobré informovať obyvateľov 

zástupcami firmy, potom uskutočniť návštevu elektrárne. G.Varga – každý poslanec nech si 

prezrie materiály, na ďalšom zasadnutí prerokovať. 

5. Správa o výsledkoch činnosti a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti 

- v Materskej škole 

M.Beneová prečítala správu. 

- v Základnej škole 

E.Beneová prečítala správu. 

Starosta – žiadať priložiť zápisnicu školskej inšpekcie. 

T.Tóth – k prerokovaniu podobných správ, rozpočtu a pod. zaslať každému poslancovi spolu 

s pozvánkou podklady k preštudovaniu. Starosta – budú dodatočne zaslané. 

7. Diskusia 

- G.Varga – aká je situácia s elektrickou energiou  vo vinohradoch, kedy bude zapojená? 

Starosta – obec uhradila projekty, celú realizáciu výstavby s nákladom 3 mil. Sk uhradila Zsl. 

Energetika a.s., rozvody sú položené, je podaná žiadosť o kolaudáciu. Po kolaudácii sa môžu 

tí obyvatelia pripojiť, ktorí budú mať vypracované projekty a povolenie drobnej stavby. 

Možnosť zapojenia sa predpokladá do konca r. 2007. 

- T. Tóth – ako postupuje spolupráca s SAD na autobusové zastávky a kedy bude možné 

realizovať výsadbu verejnej zelene. Starosta – na verejnú zeleň  bude podaná žiadosť o 

dotáciu aj na cesty, ktoré sú zamerané, notár musí právne ošetriť záležitosti Listu vlastníctva, 

zápis do katastra. Na autobusové zastávky sme nedostali dotáciu, na Program obnovy dediny 



sme podali žiadosť na detské ihrisko. Bude podaná žiadosť na telocvičňu ZŠ, rekonštrukciu 

budovy ZŠ – výmena okien, dverí, zateplenie, v areáli ZŠ na výstavbu ihriska s umelým 

trávnikom.  

- T.Tóth – ohľadne kanalizácie bolo uznesenie, že sa obyvatelia majú napojiť, inak musia 

zaplatiť za prípojku, treba vyzvať obyvateľov cez miestny rozhlas. 

- T.Tóth – žiada o slovo pre Ľudovíta Gyepesa na vyjadrenie sa ku skončeniu jeho 

poslaneckého mandátu. Poslanci súhlasili. 

- Ľ. Gyepes – poďakoval za slovo, OZ sú verejné, každý obyvateľ môže dostať slovo. 

Upozornil na to, že starosta ho pravdepodobne bez dostatočných vedomostí zbavil mandátu. 

Zákon hovorí, že kto sa 3x nezúčastní zasadnutia stráca mandát, ale nekonkretizuje, kto 

mandátu zbavuje, jeho zvolili obyvatelia. Nestalo sa, že 3x chýbal, pretože zo zasadnutia dňa 

11.7.2007 sa písomne ospravedlnil – preukázal poslancom list. 2.8.2007 sa nezúčastnil, potom 

už nedostal pozvánku. Vyzval aj kontrolóra, aby sa vyjadril. Hlavný konrolór F. Gyepes – 

každý má svoje kompetencie dané zákonom, kontrolór účasť poslancov na zasadnutiach OZ 

nekontroluje. Zákony sú určené pre poslancov aj pre kontrolóra. Nerozhoduje o právnych 

podkladoch, o splnení či nesplnení podmienok účasti na zasadnutí OZ. Ľ. Gyepes – to je 

protizákonné, on sa ospravedlnil. Starosta – ospravedlnenie mu vtedy neuznal, konzultoval 

skončenie mandátu s prokuratúrou, Ľ.Gyepes sa môže obrátiť na súd. Ľ.Gyepes – nielen na 

súd to dá, ale bude žiadať aj odškodnenie za pošpinenie cti. 

- Ľ.Gyepes – keď má slovo, ešte by sa rád vyjadril k elektrickej energii vo vinohradoch, mal 

podanú žiadosť a nemal urobenú prípojku. Starosta – kto sa o veci zaujímal a zaplatil práce, 

má vedenie urobené. Ešte stále je možné zaviesť elektrickú energiu. Ľ.Gyepes – prečo neboli 

informovaní. Starosta – bolo zhromaždenie záujemcov o el. energiu, konanie bolo vyhlásené 

miestnym rozhlasom, mohol sa aj individuálne zaujímať. G.Varga – každý si mal iniciovať a 

vybavovať svoje záležitosti.  

- Ladislav Gyepes, č.d. 219, - chcel by sa spýtať, čo je s urbárskou spoločnosťou, žiadajú od 

neho IČO, DIČ Urbárskej spoločnosti. Koľkokrát sa G.Varga v uplynulom období nezúčastnil 

na zasadnutiach OZ, poslanci konajú protizákonne, keď niekomu takto skončí mandát. Súd sa 

dá ťahať štyri roky, zatiaľ postavia poslanci aj ďalšie byty, o ktoré nemá nikto záujem, iba 

nejakí starí mládenci, úžitok ide súkromne niekomu do vačku. Starosta – podľa tohoto do 

obce asi netreba žiadne investície na jej rozvoj. G.Varga – urbárska spoločnosť približne 10-

12 rokov nebola schopná zasadnúť a starať sa o svoj majetok - lesy, preto nefungovala. 

Silvester Gyepes, č.d. 200 sa vzdal vedenia urbárskej spoločnosti a odovzdal ju obci. Ktorý 

obyvateľ má v lesoch podiel, nech sa zaujíma aj o činnosť urbárskej spoločnosti. Lesy boli 

vydané do prenájmu, nakoľko podľa lesohospodárskeho plánu sú tam predpísané ťažby,  

nájom aj daň z nehnuteľností je príjmom obce. Keď členstvo urbárskej spoločnosti má záujem 

o hospodárenie svojim majetkom, obecné zastupitelstvo to ihneď umožní. J.Balko – obec 

zastupuje urbársku spoločnosť, lebo sama nebola schopná svoju funkciu vykonávať. Starosta 

– S.Gyepes,č.d.200, písomne odovzdal urbársku spoločnosť, až potom obec rozhodovala, čo 

ďalej. Ľ.Gyepes – kde sú peniaze za lesy. Starosta – sú príjmom do rozpočtu obce. G.Varga – 

za obdobie, čo je poslancom, podporoval všetky investície - výstavbu ČOV (proti tejto 

investícii ostro vystupoval aj tu prítomný p. Gyepes Ladislav aj na zhromaždení občanov 

obce), kanalizácie, nájomného bytového domu, všetka výstavba je v prospech obce a jej 

obyvateľov. J.Balko – keďže starosta preukázal trojnásobnú neúčasť, poslanci skončenie 

mandátu zobrali na vedomie. S.Pastier – starosta zvoláva zasadnutia, rozhoduje o 

ospravedlnení, obecné zastupiteľstvo starostovi nemôže nič rozkázať ani uložiť, iba 

odporúčať. Š.Hamar – na ktorom zasadnutí zložil Silvester Pastier sľub poslanca, lebo 

zasadnutie 2.8.2007 nebolo uznášaniaschopné s tromi prítomnými poslancami. Starosta – 

S.Pastier zložil sľub pred začatím zasadnutia. 



Starosta – ukončuje diskusiu, lebo v diskusii by sa malo diskutovať len o bodoch programu, o 

ktorých sa rokovalo. 

G.Varga – ešte dodáva, že obec dostala dotáciu 6,6 mil Sk, za čo ďakujeme vláde, ale ďakuje 

aj starostovi, lebo aj napriek tomu, že obecné zastupitelstvo mu neschválilo žiadne prémie,  

robil všetko pre to, aby obec dotáciu dostala, aby všetci obyvatelia obce mali možnosť 

pripojiť sa na kanalizáciu, tiež mu ďakuje za to, že dokázal úspešne vybaviť záležitosti 

k zapojeniu elektrickej energie vo  vinohradoch, pokiaľ G.Varga vie, ani predstavitelia Zsl. 

Energetika nedávali veci veľkú šancu, napriek tomu do konca r. 2007 bude možné napojenie 

vinohradníckych domčekov na elektrickú energiu. 

 

9.Záver 

Starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Tibor Tóth  ……….…………………………….. 

 

Štefan Hamar  ......………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



8. Uznesenie OZ zo dňa 30.10. 2007 

 

O Z   p r e r o k o v a l o : 

44. Plnenie rozpočtu za III. Štvrťrok 2007 

45. Veterný park 

46. Správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti Materskej školy 

47. Správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti Základnej školy 

 

 

 

 

 

Zoltán Gyepes, starosta obce …………………………………….. 

 


